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Harminc év után 
váltottak Rúzsán 
Meglepetést okozot t az önkor-
mányzat i választás Rúzsán. 
Papp János (képünkön) 1976 óta 
vezette a falut , idén Sánta Gizel-
la 164 szavazattal többet kapot t . 

Harminc év u tán vál tot ták le 
polgármesterüket a ruzsaiak. A 
falu vezetését a független Papp 
János helyett a szintén független 
Sánta Gizellára bízták. 

Papp János 1976 m á j u s elseje 
óta kormányozta Rúzsát. A tele-
pülés az utóbbi években tisztasá-
gával, a parkok, zöld területek 
rendezettségével hívta fel magára 
a figyelmet. 2005 őszén Európa 
bronz fokozatú legvirágosabb fa-
lujává nyilvánították. 

Rúzsán idén eredetileg négy 
polgármesterjelölt volt, de ket ten 
- Pappné Tímár Terézia és Gár-
gyán Imre - visszaléptek Sánta 
javára. Vasárnap a 
2207 választópolgár-
ból 1234-en szavaz-
tak. 535-en a koráb-
bi polgármesterre, 
699-en Sánta Gizel-
lára. Kettejük között 
tehát 164 szavazat-
nyi volt az eltérés. 
(Papp 2002-ben a 
szavazatok 76,4 szá-
zalékát szerezte 
meg, idén 43 ,35 szá-
zalékot) Papp János 
önkormányzat i kép-
viselőjelöltként nem 
indult Rúzsán, így 
há rom évtized u tán 
először nem lesz tag-
ja a képviselő-testü-
letnek. 

- Meglepődtem az 
eredményen, de nem 
vagyok csalódott, 
emelt fővel járok 

ezentúl is a faluban. Az emberek 
választottak, ők döntik el, hogy 
kivel mennyi ideig szeretnének 
együtt dolgozni. Ami az én fel-
adatom volt, elvégeztem -. fogal-
mazot t Papp. Hozzátette: pozíci-
ójában n e m a ha ta lmat szerette, 
ezért továbbra is szolgálni szeret-
né a település lakosságát. Hogy 
hogyan, arra n e m tért ki, csupán 
annyit mondot t : ha tud, segít a 
hozzá fordulókon. 

A leváltott polgármester elő-
ször p ihenni szeretne, m i n t 
mondta , évtizedek óta nem hasz-
nálta ki szabadságát. Tétlenked-
ni nem fog - válaszolta további 
terveit firtató kérdésünkre, de 
részletekbe n e m bocsátkozott. 
Papp János azt sem zárta ki, hogy 
négy év múlva újra indul a rúzsai 
polgármester címért . 

G. ZS. 

Vásárhelyen „óvtak" 
Bírósághoz fordul az MSZP vásárhelyi szervezete, miután a területi vá-
lasztási bizottság elutasította beadványukat. A szocialisták azt kérték, 
hogy vegyék figyelembe azt a 2800 töredékszavazatot, melyet képviselő-
ikre adtak az önkormányzati választásokon. - Öt közös jelöltet állított az 
MSZP-HVDSZ és az SZDSZ. A rájuk adott szavazatok egyharmadát a 
szabaddemokraták rendben megkapták, a kétharmada azonban végül a 
kukába került - mondta Bacsa Pál pártelnök. A tét nem más, mint hogy 
szerez-e újabb hstás helyet a közgyűlésben az MSZP-HVDSZ. 

MENETREND 
A környezetgazdák honlapjá-
ról kiderül: szombaton reggel 
7-től Szőreg-Újszőregen lesz 
lomtalanítás, Zákányszéken 
fóliagyűjtés, vasárnap a két 
szegedi kprút között ugyan-
csak lomtalanítás. 17-én, 
kedden reggel 7-től Dócon 
lomtalanítanak, 27-én, pénte-
ken a Szőregi út páratlan ol-
dalán az Olt utcáig és Kübek-
házán, 28-án szombaton Pe-
tőfitelepen és Új-Petőfitele-
pen, november 4-én szomba-
ton Alsóvároson, Kecskéstele-
pen, a Vadaspark lakópark-
ban, 11-én szombaton Északi 
városrész, Gedó, Makkosház, 
Fodorkert, Rókusi lakópark, 
Harmónia lakópark, 18-án, 
szombaton Tápé, Baktó ház-
tól, és a baktói kiskertekben a 
közös gyűjtőhelyről. 

ÚJSZÁSZI ILONA 
KÖNYVPREMIERJE 
Kiss Tamás, a MEFESZ egyik 
alapítója, egykori vezetője muta t ja 
be Újszászi Ilonának, lapunk 
főmunkatársának A szabadság 
pillangója - 1956 Szegeden, az 
egyetemen címmel megjelent 
kötetét kedden 17 órakor a 
Szegedi Tudományegyetem 
aulájában (Dugonics tér 13.). 

RENDHAGYÓ IRODALOMÓRA 
SZÖRÉNYI LÁSZLÓVAL 
A különleges előadói képességei 
mia t t közkedvelt Szörényi László 
irodalomtörténész, az MTA 
Irodalomtudományi Intézetének 
igazgatója tart rendhagyó 
irodalomórát holnap délután fél 
5-kor a Somogyi-könyvtár I. 
emeleti olvasójában. 
Előadásának témája: az 1956-os 
forradalom és szabadságharc. 

KONCERTEZIK 
A THE BLUEGRASS PILGRIMS 
Hosszú idő u t án hallhatja újra a 
közönség a T h e Bluegrass 
Pilgrims Bandet játszani. A 
koncert apropója: a zenekar 
egykori, Kanadába szakadt tagjai 
i t thon tar tózkodnak. Az 1970-es 
évek elején alakult, akuszt ikus 
zenét játszó csapat akkori tagjai 
volt Várkonyi Eszter, Savanya 
István, Kiszin Miklós, Moldován 
László, Nagy Erzsébet. Több 
m i n t két évtizedes „csendes 
pihenő" u t án a Bluegrass 
Pilgrims tagjai néhány kedves 
zenészbaráttal i smét a régi 
időket idéző örömzenés estre 
készülődnek, a koncert kedden 
este 8 órakor kezdődik a szegedi 
Mil lenniumi Kávéházban. 

Tüzelő, fém, festék, edény - kincsek a lomtalanításkor 

Kinek szemét, kinek pénz 

Botka a fejlesztési munka dandárjáról 

korlott mozdulatokkal nekilátot t 
kinyerni a hasznos anyagot. Láb-
bal betámasztot t , feketére koszo-
lódott kezeivel feltépte a tévéket, 
számítógépeket. Kirántotta az 
a lumíniumtar tozékokat , kalapá-
csával kiverte belőle a vascsava-
rokat. A nagy sietségben véresre 
karcolta a tenyerét, de rá se hede-
rített, mondván, ez is hozzátar-
tozik. A vékonyabb drótokat fél-
redobta, az n e m éri meg a fárad-
ságot. A vastagabb huzalokat 
foggal tépte, körömmel nyúzta. 
És sorolta a tarifát: „a tiszta alu-
m í n i u m kilójáért 250-et adnak, 
vassal csak egy húszast . A réz 
800, megnyúzva viszont egy ez-
res. Mire költöm? Számítástech-
nikát tanulok egy tanfolyamon. 
Összeszedek egy gépet, meg él-
n e m is kell valamiből." 

Szombaton kora reggel hűvös 
ba lomban hevertek a széttúrt 
szeméthegyek. A különös kira-
kodóvásárnak vége, a hasznos 
hulladékért folytatott harcokat 
megvívták. Sehol egy lélek, csak 
a környezetgazdák fehér autói 
pásztázzák az utcákat . 

DOMBAI TÜNDE 

A város érdeke, hogy végigvigyük azokat 
a fo lyamatokat , amelyeket megalapoz-
tunk , e lkezd tünk - mond ta az önkor-
mányza t i választások előt t pár nappal la-
p u n k n a k Botka László. Melyek ezek a fo-
lyamatok? Az ú j raválasz to t t szocialista 
polgármester kampánykiadványa és nyi-
la tkozata i a lapján e lemez tük , mi várha-
tó Szegeden az elkövetkező négy évben. 

N e m volt olyan szocialista képviselőjelölt 
a választási hadjáratban, akinek a szóró-
anyagában, kampánykiadványában ne 
szerepelt volna a ret tenetes „a m u n k a 
dandár já t elvégeztük, de bőven van még 
tennivalónk" lózung, amitől a jóérzésű 
ember a falra mászik, de m i n i m u m a mu-
tatóujjával egyszer végigkaristolja az ar-
cát. Ez olyan bődületesen üres szóvirág, 
m i n t „a választás tétje az, hogy a város fej-
lődése ú j lendületet kapjon". Botka László 
kampánykiadványában is olvastunk dan-
dárról meg tennivalóról, de természetesen 
ta lál tunk konkrét dolgokat is. Azt írja pél-
dául a polgármester: Szeged jövője azon 
múlik, hogy okosan tudjuk-e felhasználni 
az uniós és kormányzat i forrásokat, és 
hogy bele merünk-e vágni a nagyszabású 
fejlesztésekbe. Hogy mik ezek? Például az 
elektromos tömegközlekedés korszerűsí-
tése, amelyre az ígéretek szerint 30 milli-
árd forintot költenek 2007 és 2009 között 
- jórészt uniós forrásból. 

„Szegeden több száz milliárd forint ér-
tékben tör ténhetnek fejlesztések az elkö-
vetkező években uniós támogatással" -
nyilatkozta lapunknak közvetlenül a vá-
lasztások előtt Botka László. Hivatkozott 
arra, hogy az e lmúl t négy évben a nagyobb 
városi beruházásoknál minden tíz forint-
ból hetet un iós forrásból finanszíroztak, 
csak a maradékot kellett nekik állniuk. 
Ezért is elemi érdeke Szegednek, hogy a 
magyar költségvetés rendben legyen, s ne 

Sokan k iv i t ték a fölösleges hol-
mi t , mások pedig e lvi t ték az 
ú j r ahasznos í t ha tó anyagokat 
Tar jánban és Felsővároson. A 
Szegedi Környezetgazdálkodási 
Kht . -nak csak a maradék ma-
radékát kel let t e lszál l í tania . 

- Ne írja le, h o n n a n jöt tünk, 
mert szégyelljük! - kérte a har-
mincas asszony, aki egy 
ütöt t-kopott autót őrzött a kisfi-
ával. Várták a férjét, aki a tar jáni 
Olajos utcát böngészte végig. -
Kicsi az autó, még egyet fordu-
lunk. Mostanra mindket ten 
m u n k a nélkül marad tunk . Ta-
vasszal kölcsönöztünk egy u tán-
futót . Szeged mellet t lakunk, 
összegyűjt jük a téli tüzelőt. Elvi-
szünk háztartási gépeket, mer t a 
fér jem ezermester, elbíbelődik 
velük. Ilyen helyről van a mosó-
gépem is. Mindennap összesze-
dünk valamit , követjük a menet-
rendet. H o n n a n szereztük? Há t 
pénzért árulta egy ember. 

Egy sarok, egy lomhalom, egy 
autó. így kezdődött a péntek dél-
u t án tar jáni és felsővárosi lomta-
lanítás. Sötétedéskor még na-
gyobb rakásokat lehet látni, több 
guberálót, és egyre alaposabban 
széttrancsírozott hűtőket , tévé-
ket, bútorokat . 

- Még azt mondják , szegények 
az emberek! Dehogy! Most talál-
t a m egy komplet t Wartburg-lám-
paszettet, amot t egy vadiúj né-
met kuktát , meg egy érintetlen 
napernyőt - mu ta t t a egy m u n -

vesszenek el fejlesztési források amiat t , 
mer t a büdzsé n e m tudja a társfinanszíro-
zást az uniós támogatás mellé tenni . Emi-
at t n e m csupán országosan, de itt helyben 
is szigorú költségvetési gazdálkodást kell 
folytatni. Hogy a megszorítások hogyan 
éreztetik ma jd ha tásukat Szegeden, egy-
előre n e m tudni , a városvezetés n e m be-
szél erről. Az mindeneset re jelzésértékű -
még ha törvényi módosí tás mia t t is kellett 
meglépni - , hogy 30 százalékkal csökken 
a városatyák tiszteletdíja, a polgármester 
pedig lemond a 200 ezer forintos költség-
átalányáról. Majd lehet azt mondani , 
hogy mi már meghúztuk a nadrágszíjat. . . 

Botka fejlesztési programja tú lmuta t a 
cikluson. Tervei szerint ugyanis több be-

ruházást csak 2015-ig valósítanak meg -
uniós forrásból. Céljuk, hogy Szeged le-
gyen Európa legfejlettebb infrastruktúrá-
val ellátott városa. Ezért szeretnék meg-
építeni az M43-as négysávos autóutat , va-
lamin t az északi és a déli Tisza-hidat. 

„A következő négy év egyik legfonto-
sabb feladata a szegedi egészségügyi ellá-
tórendszer átalakítása lesz, ehhez szak-
mai és politikai konszenzusra van szük-

ség" - mond ta a polgármester csütörtö-
kön azt követően, hogy tárgyalt a közgyű-
lésbe jutott ' pártok listavezetőivel. A vá-
rosvezetés szerint a magas szintű betegel-
látáshoz ú j létesítményre van szükség. 
Terveik szerint a kétezer ágyas klinikai 
tömb mellé települnek ma jd a gyógyszer-
gyárak és kutatócégek, ami a tudásalapú 
szegedi gazdaságnak elemi érdeke. 

SZ. c. sz. 

BÜNTETHET AZ UNIÓ 
g Holnap tárgyalják az EU-tagországok pénzügyminiszterei azt a tervezetet, amely szerint az unió jövő 

áprilisig ad időt Magyarországnak arra, hogy meghozza a szükséges lépéseket a nagyon magas költ-
ségvetési hiány lefaragására. Egy hírügynökségi jelentés szerint, ha a kormány nem tudja teljesíteni 
vállalásait, akkor hazánk uniós támogatásoktól eshet el, és más szankciókra is számíthat. 

A szocia l i s ták ígérték, hogy 2 0 0 7 és 2 0 0 9 közö t t 3 0 mi l l iá rdból fe j lesz t ik az e l ek t romos tömegköz lekedés t Fotó: Karnak Csaba 

ÉVENTE KÉTSZER 
J H Azokon a településeken, ahol nin-

csen hulladékudvar, tavasszal és 
ősszel lomtalanít a Szegedi Környe-
zetgazdálkodási Kht. Szelektíven 
szednek össze papírt, műanyagot, 
fémet, és a vegyesbe kerülnek a bú-
torok, ruhák, egyebek. Szegedet 14 
területre osztják, és másik nyolc te-
lepülésen gyűjtenek. Egy lomtalaní-
tás két és fél hónapig tart, egyszer-
re 16-20 autóval 35-40 ember taka-
rít. A tavaszi lomtalanításra ezer 
munkaórát fordítottak, és 1100 ton-
na hulladékot szállítottak el. 15 
millió forintba került. 

L o m t a l a n í t ó 

kásruhás biciklis a Csaba utcán. 
Azt mondta , nyugdíjas, ráér vele 
k imenni a vásárba. Neki a kis 
pénz is pénz. A Tápai u tcában 
találkoztunk a legnagyobb sereg-
lettel. Első ránézésre nehéz volt 
megállapítani: ki az, aki hoz, ki 
az, aki visz, és ki az, aki csak 
őgyeleg. Egy szervezett m u n k a -
csapat még megmuta t ta , milyen 
csöveket, kábeleket, a j tókat és 
festékesvödröket, meg csempera-

Fotó: Karnok Csaba 

gasztós zsákokat fogtak ki. De 
amikor közelebb léptünk az au-
tókaravánhoz, a főnök abbahagy-
ta a mobiltelefonos konzultálást . 
Cigányra váltott, visszahívta a 
kutatókat , és elhúztak. 

- Én azt is megmuta tom, kis-
kezicsókolom, hogy kell csinálni. 
Sose lehet tudni , há tha egyszer 
szüksége lesz rá! - biztatott a 
szemétdomb egyeduralkodójává 
lett, pörge nyelvű Attila, aki gya-


